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Пояснительная записка
Данный урок спроектирован для 5 класса общеобразовательной школы с изучением иностранного языка на базовом уровне. 
УМК: “Enjoy English”   автор: М. З. Биболетова 
Цели урока: 
1. Практические: активизация лексического материала по теме «Мы собираемся путешествовать, тренировка навыков диалогической речи, закрепление навыков монологической речи;
2. Воспитательные:  воспитание уважения к истории и традициям других стран, формирование интереса к изучению культуры и истории разных стран;
3. Развивающие: развитие мышления, творческой фантазии, речи и познавательного интереса.
Тип моего урока -  урок обобщения и систематизации знаний по теме
 « Мы собираемся навестить английского друга».
Эта тема изучается обучающимися во второй четверти, но она сочетается с темой «Школа», которую обучающиеся прошли в первой четверти. 
Тем не менее, на уроке использовался новый материал: незнакомые герои, их имена, названия городов и краткие сведения о них.
На уроке была создана речевая ситуация: Мы общаемся с Алексом для того, чтобы узнать о его  школе, любимых предметах, о его стране, а также рассказываем о себе.
На уроке применялось ИКТ, разные формы работы: индивидуальная, парная, групповая, использовались  элементы ролевой игры.
Учитывая здоровьесберегающий фактор, на уроке были проведены две физминутки, в одной из них использовалась музыка. А при использовании ИКТ дозировалось время, не превышая нормы.
Домашнее задание было дифференцированным, что позволяет обучающимся с разным уровнем справиться с ним.
Ресурсы:
1) http://english.language.ru
2) file://kids.discovery.com
3) file://englishteachers.ru
4) Поурочные разработки по английскому языку к учебнику “Enjoy English” 5 – 6 класс Е.В. Дзюина
5) Учебник «Enjoy English» 5 - 6 класс М.З. Биболетова, Н.В. Добрынина, Н.Н.Трубанева
План урока
Тема урока: « Мы собираемся навестить английского друга».
Тип урока: урок обобщения и систематизации знаний
Цели урока: 
4. Практические: активизация лексического материала по теме «Мы собираемся путешествовать; тренировка навыков диалогической речи; закрепление навыков монологической речи
5. Воспитательные:  воспитание уважения к истории и традициям других стран; формирование интереса к изучению культуры и истории разных стран
6. Развивающие: развитие мышления, творческой фантазии, речи и познавательного интереса
Оборудование: компьютер, проектор, карточки для обучающихся.
Ход урока:
I. Орг. момент
Good morning, children!
I am glad to meet you!
Sit down, please. Let`s start our English lesson.
Ознакомление с целями урока: Look at the screen. Here you can see the topic of our lesson “We are going to visit our English friend”.
Well, today we shall meet with our English friend Alex, ask him a lot of questions about his school, learn some information about English cities and towns and tell about yourselves.
II. Фонетическая зарядка.
Look at the screen again. Here you can see a photo of Alex and a song about him. If you don`t see the words, take the card № 1.  
1) Sing the song with Alex.
2) Sing the song by yourselves.
              What is your name?
What is your name, what is your name?
Can you tell me, what is your name?
My name is Alex, my name is Alex.
You won`t forget it, my dear friend.

How old are you, how old are you?
Can you tell me? How old are you?
I am just seven, I am just seven.
And are you older, my dear friend?

Where do you live, where do you live?
                                  Can you tell me, where do you live?
     I live in London, sometimes in Oxford, 
                          Sometimes in Cambridge, my dear friend.
III. Развитие навыков монологической речи.
What have you learnt about this boy? 
His name is …
He is … years old.
He lives in …
He goes to …
He speaks …
IV. Ознакомление учащихся с английскими городами.
Look at the screen once more. Let`s read the information about famous English cities and towns.
                 Answer the questions. What can you see on the picture? Do you…? Is it …?
V. Закрепление лексических навыков по теме «Знакомство».
 Take the card № 2. Match the phrases of the English pupils with the phrases of the Russian pupils.
Let`s work in groups. One group of students is from Moscow, another group of students is from London. You should ask questions each other and answer them.
VI. Развитие навыков диалогической речи. Ролевая игра.
Let`s play a role – game. Who wants to be Alex (Alice)? Students will ask you a lot of questions and you will answer them. 
VII. Физкультминутка.
I think you are tired. Let`s have a rest. Stand up, please.
1) Do you know the poem “Head and shoulders, knees and toys”? Sasha, come to the blackboard, show and recite it, please.
2) Let us do some exercises to the music.
VIII. Развитие навыков монологической речи 
Alex is going to invite you to visit his school. Here you can see a photo of his school. Is his school nice?
1) Look at the screen. What school subjects has Alex at school? Read the words.
And now look at his timetable and say what subjects he has on Monday (Tuesday, Wednesday, Thursday, Friday). Активизация лексического материала по теме «Школьные предметы».
Take the card № 3.
a) Fill in the missing letters.
b) Complete the sentences with the words: Maths, History, Drama, P.E., Literature, Science
        IX. Дифференцированное домашнее задание 
  T.: Now, children, it brings us to the end. Look at the blackboard and write down your       home task for the next lesson: 
1) p.31 ex.16 Student`s Book    This task is for students who speak English normally or not very well. You should consult 3 partners (friends). Complete the table.
2) p.31ex.17Student`s Book. This task is for students who speak English well or very well. Your brother is going to visit Finland. Ask him questions.
X.  Подведение итогов урока.  Рефлексия.
T.: Now tell me what information you have learnt from Alex.
 Did you enjoy our travelling? If you liked the lesson very much, raise a card with a red star; if you think the lesson was good, raise a card with a green star; if you didn`t like the lesson, raise a card with  a blue star.
[bookmark: _GoBack]Thank you for your work. You worked well today. Your marks are….  Our lesson is over. Good-bye, my friends. See you later. 
